
 

Školní pébéčko 2024 

 
Také v tomto školním roce veškerou aktivitu spojenou s projektem Školní Pébéčko koordinoval 
žákovský parlament. Ve spolupráci s třídními učiteli vše prezentovali třídám na třídnických 
hodinách. Na návrzích se aktivně podíleli  žáci (3. - 9. třídy). Měli  možnost navrhnout vlastní 
projekt ke zkvalitnění školy a spolurozhodovat tak o hospodaření s prostředky poskytnutými 
zřizovatelem.  
V rámci Pébéčka nám zřizovatel dal k dispozici celkovou částku ve výši 45.000 Kč,  
maximální částka na jeden návrh nebyla stanovena. 
 
Nejprve se žáci ve třídách zamýšleli nad tím, co by chtěli ve škole zlepšit. Sbírali nápady a 
vytvořili návrhy za třídy. 
Projekty mohly být z jakékoliv oblasti a musely přispívat ke zlepšení prostředí a klimatu školy. 
Z finančních prostředků Pébéčka nebylo možné financovat projekty, které by nebyly v souladu se 
školním řádem a pravidly školy. 

  
Své nápady pak zástupci tříd představili na jednání školního parlamentu. Aktivně se do něj 
zapojili žáci všech oslovených tříd a představili své návrhy. Během diskuze žáci sami 
upozorňovali na rizika a úskalí některých projektů. 
 
Realizační týmy spojily své síly a podaly následně prostřednictvím webových stránek návrhy na 3 
žákovské  projekty. 
 
Po podání projektů proběhlo schválení a následně byly všechny schválené projekty 
představeny všem žákům na celoškolním setkání v tělocvičně.  
 
Pak byl naplánován čas na kampaň a propagaci jednotlivých projektů, aby se s nimi žáci 
všech tříd školy mohli blíže seznámili a v hlasování rozhodli, co svým hlasem podpoří. 
 
Kampaň však nebyla nutná, neboť se náklady na uskutečnění všech podaných projektů 
přibližně rovnaly výši prostředků poskytnutých zřizovatelem. Odpadla nutnost něco 
propagovat a následně rozhodovat hlasováním. Přistoupili jsme proto přímo k realizaci 
projektů. 
Byly podány celkem tři projekty, všechny byly schváleny a následně realizovány.  
 

Samotné realizace probíhaly v období duben až říjen 2024 plně v režii žáků.  
 

 

 

 

Školní parlament už pracuje na inspiraci pro nové projekty v roce 2025. Velmi si oceňujeme 
tuto možnost, kdy žáci sami mohou rozhodovat o určité části prostředků, a vytvářet si lepší 
školu. Je zřejmé, že si všech dříve vytvořených prostor a možností velmi váží a vnímají je 

jako svoje vlastní. 
 

 

 

 

 

 

 

 



1. projekt - Zútulňujeme třetí patro!!!  

 
V roce 2023 proběhla rozsáhlá rekonstrukce budovy školy a také prostor ve třetím patře, kde 
se nacházejí odborné učebny a místnosti Školního poradenského pracoviště. Byly zde 
vytvořeny nově oddělené sociální zařízení pro chlapce a dívky.  
Cílem podaného návrhu bylo zútulnit chodbu a sociální zařízení. Byly pořízeny lavičky, na 
kterých mohou žáci čekat před výukou nebo relaxovat během přestávek. Na dívčích a 
chlapeckých záchodech byla také nainstalována zrcadla. 
 
Žáci loňské páté třídy se společně s učitelkou pracovní výuky a panem školníkem plně 
zapojily do všech fází projektu  od návrhu po realizace. Rozpočet na tento projekt byl 
10.000,- Kč. 
V rámci projektu vyhledali model lavičky, objednali jej a následně zkompletovali. Lavičky i 
zrcadla již od května plně slouží svému účelu a třetí patro nevypadá tak opuštěně. 
 

 
 

    



  

 

 
 

 

 
 

 

 
    2.  projekt Žákovská knihovna 2.0  

 
Tento projekt navazuje na projekt žákovská knihovna z minulého školního roku. Skříně 
pořízené v rámci minulých Pébéček se postupně zaplňují zajímavými tituly knih. Na přání 
žáků jsme tentokrát pořídili několik sérií mang, které jsou žáky velmi vyhledávané. Žáci 
současné páté třídy v rámci výuky informatiky vytvořili také databázi pořízených knih. Ta teď 
slouží knihovnicím (žákyně 5. třídy), které ke své práci využívají chromebooku, který byl také 
zahrnut v projektu.Rozpočet na tento projekt byl 30000,- Kč. 
Teď si mohou žáci číst knihy nejen v rámci čtenářských dílen a výuky, ale také si je půjčovat 
domů. 



 

 
 

 
 

 
 



               

 

 

 

 
 

 

 

 

 



 
3. projekt Cvičíme s radostí  

 
I letos byl jeden projekt věnován pohybu. Tentokrát si žáci přáli zpestřit hodiny tělesné 

výchovy o častější hraní velmi populárního Dodge ballu. Stav míčů byl však již nevyhovující. 
Prostředky z projektu měly být použity na pořízení nových míčů. Doplněny byly také sady 

posilovacích gum pro oživení kruhových tréninků o nové cviky. 
Rozpočet projektu byl 5000,- Kč. 

Vzhledem k tomu, že nám velká voda „vzala“ část vybavení v tělocvičně jsme velmi vděční, 
že jsme měli šanci si touto formou část pomůcek nahradit. Jak je vidět z fotek, žáci si pohyb 

opravdu užívají a na hodiny tělocviku se těší. 

 

 

    
 

 

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


